
Voorzitter.  

Tijdens de voorjaarsnota 2019 hebben wij onze motie om spuitvrije/spuitarme zones op te 
nemen in de nieuwe Omgevingsvisie aangehouden.  
Dit mede doordat het college verzocht om enige tijd, aangezien zij al een aantal stappen 
hadden gezet die ruimte en tijd vroegen.  
Hier hebben we twee weken geleden uitgebreid over gesproken.  

We hoeven dus ook niet meer in te gaan op de brief van Wethouder De Haas ‘Informeren 
Raad inzake duurzame landbouw en gewasbescherming’ van 18 december jongstleden.  
Dit stond nog wel in ons agendavoorstel. 
Dit is ondertussen een gepasseerd station.  
Vandaag willen we onze blik richten op de toekomst. 

We willen er wel nadrukkelijk op wijzen dat het debat vanavond niet gaat over het 
college-convenant. 
Vanavond gaat het over de weg naar wat ons betreft beter beleid op het gebied van 
gewasbescherming.  
We hopen dan ook dat de discussie zich niet richt op de lelieteelt.  
Maar tot het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen in de gehele akkerbouwsector.  
Het doel moet zijn dat iedereen, jong en oud, veilig en gezond in Westerveld kan werken 
en wonen. 

We hebben dit debat samen met de VVD geagendeerd.  
Wij hebben er ook bewust voor gekozen om dit samen te doen.  
Beide partijen kijken geheel  anders tegen de problematiek aan.  
Maar beide partijen hebben wel de behoefte om alle feiten en standpunten goed tot ons te 
kunnen laten komen, zonder dat de emotie de overhand heeft in het debat.  

Wat wij met de agendering van het onderwerp willen bereiken is te komen tot een breed 
gedragen en goed overwogen oplossing voor het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen 
in Westerveld.  
Wij zien daarbij Westerveld als een gemeente die voorop moet staan om met creatieve 
oplossingen te komen. Die breed gedragen worden. Vanavond  is het doel om gezamenlijk 
de weg uit te stippelen voor nieuw beleid. 

Tot hier de inleiding…… 

Als de voorzitter is akkoord is, wil ik graag direct het standpunt van de PvdA kort 
weergeven als onze inbreng voor de eerste ronde. 

Westerveld zal ruimte moeten geven aan het ontwikkelen van nieuwe innovatieve 
oplossingen, gericht op een schonere en veiliger leefomgeving voor iedereen. 
Denk hierbij aan experimenten met kringlooplandbouw. We hoeven niet wachten tot 2030, 
de streefdatum van minister Carola Schouten.   

Wij denken dus niet alleen aan spuitarme of spuitvrije zones, maar ook aan een meer 
duurzamere en economisch rendabele landbouw. Die gericht is op de toekomst. 

Nu wordt altijd alleen maar gedacht aan spuitvrije zones, maar wij staan ook open voor 
andere ideeën en suggesties die leefomgeving verbeteren. 

Om dit te bereiken betrekken wij akkerbouwers, omwonenden, dorpsraden, 
brancheverenigingen, belangenbehartigers en overheidsorganen bij dit proces.  

Wij stellen voor om besloten bijeenkomst te organiseren met de verschillende groepen. 

Tijdens de bijeenkomst moet iedereen vrij en ongestoord kunnen spreken.  

Dit in een veilige omgeving. 



Wij denken hierbij aan :   

1) Informatiebijeenkomst met landbouwers en branchevertegenwoordigers (o.a. LTO-
Noord, CLM, ….) 

2) Informatiebijeenkomst voor dorpsraden en direct omwonenden. 

3) Informatiebijeenkomst belangengroeperingen zoals, Meten=Weten, Bollenboos en 
Milieudefensie. 

4) Informatiebijeenkomst voor mede overheden Provincie Drenthe en Fryslân (Natura 
2000), buurgemeenten, Waterschap, Omgevingsdiens Handhaving.  

Debat over de opbrengst van de gesprekken. Welke kant willen we op? 

Het eindresultaat van deze ronde is wat de PvdA betreft de input voor paragraaf in de 
Omgevingsvisie over veilig wonen en werken in Westerveld en (duurzame) landbouw in 
Westerveld.  
Dit biedt ook de mogelijkheden om randvoorwaarden op te nemen voor het gebruik van 
gewasbestrijdingsmiddelen in de omgeving van bewoning, waterwingebieden en Natura 
2000-gebieden.  
Maar mogelijk komen er ook andere punten op tafel die we kunnen meenemen in de 
Omgevingsvisie. 
   


